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ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Budżetu 

i Finansów Publicznych (117.) 
w dniu 9 października 2013 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie ustawy o ratyfikacji Protokołu między Rządem Rzeczypospolitej 
Polskiej a Rządem Republiki Indii o zmianie Umowy między Rządem Polskiej 
Rzeczypospolitej Ludowej a Rządem Republiki Indii w sprawie unikania po-
dwójnego opodatkowania i zapobiegania uchylaniu się od opodatkowania w za-
kresie podatków od dochodu, sporządzonej w Warszawie dnia 21 czerwca 1989 r., 
podpisanego w Warszawie dnia 29 stycznia 2013 r. (druk senacki nr 456, druki 
sejmowe nr 1569 i 1682).



(Posiedzeniu przewodniczy zastępca przewodniczącego 
Piotr Gruszczyński)

Zastępca Przewodniczącego 
Piotr Gruszczyński:

Witam na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 
Publicznych. Witam przede wszystkim przedstawicieli 
ministerstw, pana ministra Macieja Grabowskiego – wi-
tamy serdecznie. Witam pana Andrzeja Misztala oraz 
pana Mariusza Każucha, zastępcę dyrektora. Jeżeli cho-
dzi o Biuro Legislacyjne, to w obszarze prawnym będzie 
nas wspierał pan Szymon Giderewicz. Witam kolegów 
senatorów.

Proszę państwa, jest jeden punkt. Pozwolę sobie go 
przeczytać. Rozpatrzenie ustawy o ratyfikacji Protokołu 
między Rządem Rzeczypospolitej Polskiej a Rządem 
Republiki Indii o zmianie Umowy między Rządem 
Polskiej Rzeczypospolitej Ludowej a Rządem Republiki 
Indii w sprawie unikania podwójnego opodatkowania 
i zapobiegania uchylaniu się od opodatkowania w zakre-
sie podatków od dochodu, sporządzonej w Warszawie 
dnia 21 czerwca 1989 r., podpisanego w Warszawie dnia 
29 stycznia 2013 r.

Panie Ministrze, proponuję, abyśmy przeszli do meri-
tum sprawy. Przekazuję panu głos.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Maciej Grabowski:
Dziękuję bardzo.
Protokół z początku tego roku zmienia obecnie obowią-

zującą umowę, umowę z 1989 r. Siłą rzeczy dwudziestoczte-
roletnia umowa nie idzie z duchem czasu, a w szczególności 
nie nadąża za modelową konwencją OECD. Co zmieniamy 
tym protokołem? Przede wszystkim wprowadzamy przepi-
sy dotyczące wymiany informacji podatkowych. Zgodnie 
z modelową konwencją taka wymiana informacji będzie 
następowała na życzenie. Ponadto protokół przewiduje 
liczne zmiany, jeśli chodzi o zasady opodatkowania. I tak: 
jeśli chodzi o podatki u źródła, to są one obniżane z 15% 
do 10%, a jeśli chodzi o należności licencyjne, to są one 
obniżane z 22,5% do 15%.

Protokół wprowadza również dwie zmiany, które mają 
służyć temu, żeby ewentualne ustawodawstwo lokalne, 

w tym wypadku hinduskie, nie było wykorzystywane do 
jakichś działań optymalizacyjnych, do agresywnego pla-
nowania podatkowego. Po pierwsze, wyeliminowano tak 
zwaną klauzulę tax sparing, a po drugie, wprowadzono 
tak zwaną klauzulę nieruchomościową, mówiącą o tym, że 
w przypadku spółek, których główną, dominującą działal-
nością jest obrót nieruchomościami, zyski tych spółek są 
rejestrowane w miejscu, gdzie położone są nieruchomości. 
Jeśli chodzi o unikanie podwójnego opodatkowania, to pro-
tokół przewiduje, że będziemy stosowali metodę odliczenia 
proporcjonalnego, zamiast zwolnienia.

To chyba są najistotniejsze zmiany. Tak jak powiedzia-
łem, zmiany w zakresie opodatkowania dywidend i odse-
tek, w naszym przekonaniu, mają służyć w szczególności 
zwiększeniu działalności inwestycyjnej między dwoma 
krajami. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Piotr Gruszczyński:

Dziękuję, Panie Ministrze.
Proszę o opinię Biura Legislacyjnego.

Starszy Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Szymon Giderewicz:

Dziękuję bardzo.
Szymon Giderewicz, legislator.
Ustawa wyrażająca zgodę na ratyfikację umowy nie bu-

dzi zastrzeżeń legislacyjnych, a tryb związania Polski umo-
wą jest uzasadniony ze względu na materię, jaką obejmuje 
ratyfikowana umowa, czyli konstytucyjne prawa i wolności. 
Dziękuję bardzo.

Zastępca Przewodniczącego 
Piotr Gruszczyński:

Dziękuję bardzo.
Jest to jedna z ustaw, które co jakiś czas, systematycznie 

pojawiają się w Senacie na posiedzeniu naszej komisji. Do 
tej pory nie budziły one zastrzeżeń i otwierając dyskusję, 
mam nadzieję, że dzisiaj będzie tak samo.

(Początek posiedzenia o godzinie 15 minut 11)
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(Głos z sali: A sprawozdawca?)
A właśnie. Proponuję senatora Kopcia.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Tak jest. Dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie.
Dziękuję bardzo i do zobaczenia na następnym posie-

dzeniu komisji.

Jeżeli są jakieś pytania, to bardzo proszę. Udzielam 
głosu kolegom senatorom. Nie ma chętnych.

Proponuję, żeby przegłosować ustawę bez poprawek.
Kto jest za? (5)
Jednogłośnie za. Dziękuję bardzo.
Dziękuję, Panie Ministrze. Dziękuję, Panie Legis-

latorze.
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 15 minut 16)
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